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Poročila društev, članov Zveze društev 
pedagoških delavcev Slovenije, za leto 
2014

Na redni letni skupščini Zveze društev pedagoških delavcev Slovenije (ZDPDS), 
ki je potekala 6. maja 2015, so bila sprejeta naslednja poročila društev, članov 
ZDPDS, o njihovem delu in dejavnostih v letu 2014. 

 

Društvo upokojenih pedagoških delavcev Slovenije 

V Društvu upokojenih pedagoških delavcev Slovenije (DUPDS) deluje sedem 
regijsko opredeljenih sekcij. V sekcijah smo svoje dejavnosti načrtovali in izvajali 
v danih možnostih svojega okolja, upoštevali pa smo tudi miselnost, želje in ambi-
cije svojih članov. Ob vsem tem je najlepše spoznanje, da so nas povezovali skupni 
cilji – družiti se, ustvarjati kulturo, s svojim strokovnim znanjem in izkušnjami 
biti še vedno prepoznavni v vzgojno-izobraževalnem okolju, in to s sodelovanjem 
vseh generacij.

Z zadovoljstvom ugotavljamo, da smo uspešno sledili vsem zadanim ciljem 
društva in jih izpolnili, še več, tudi dopolnili smo jih.

Veliko ciljev je bilo uresničenih v osnovnih celicah društva – sekcijah, kar 
je društvu dajalo možnost pri koordinaciji načrtovanja in izpolnjevanja ciljnih 
nalog. Glede načelne omejitve obsega poročila bomo izpostavili le nekatere, ki so 
bistvene za celoto:

 – Do pričakovanega zaključka smo izpeljali postopek za pridobitev posebnega 
statusa v družbi, tj. »društvo, ki deluje v javnem interesu na področju vzgoje 
in izobraževanja«, kar nam pomeni priznanje, pa tudi obvezo, da ta naziv ne 
ostane le na papirju. Upravičiti ga moramo s še intenzivnejšim delom.

 – Dogovorili smo se za izvajanje skupnega projekta s Slovensko filantropijo 
Prostovoljstvo upokojenih pedagoških delavcev, pri katerem gre za različno 
opredeljeno učno-vzgojno pomoč v šolah.

 – V pripravah ali izvajanju smo bili udeleženi v številnih projektih: Starejši 
pedagoški delavci za mlade, Slovenski zajtrk, Rastoča knjiga, Starejši za sta-
rejše, AHA.SI …
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 – Sodelovali smo v najrazličnejših projektih aktivnega izvajanja izobraževalnega 
procesa v osnovnih in srednjih šolah ter knjižnicah.

 – Odmevne so bile naše Kulturnice, predstavitve literarnih in umetniških stvaritev 
naših članov, mednarodno priznane slikarske ter fotografske razstave. Javnost 
se je množično udeleževala zborovskih nastopov pod vodstvom zborovodkinj, 
članic našega društva.

 – Mladi so vedoželjno spremljali in sprejemali zgodovinske, geografske in poto-
pisne predstavitve, ki so jih člani prinašali s potovanj in preučevanj tujih dežel.

Mozaik naših dejavnosti je težko sestaviti v tako kratki obliki, prav tako pa 
je težko razmejevati med kulturnim in strokovnim ustvarjanjem. To še najbolje 
potrjuje naše partnerstvo pri Festivalu za tretje življenjsko obdobje (F3ŽO). Festival 
je ena izmed naših pomembnih strokovno-kulturnih aktivnosti. Tu smo – kot že 
več let tudi v obravnavanem letu – izvedli vseh pet festivalskih natečajev (likovni 
natečaj za vrtce in osnovne šole, literarni natečaj za osnovne šole, literarni na-
tečaj za odrasle, natečaj medgeneracijskega sodelovanja, fotografski natečaj), in 
sicer od razpisov, večstopenjskega ocenjevanja do izbora najboljših prispevkov, s 
sklepno strokovno-izobraževalno okroglo mizo, ki smo jo poimenovali Srečanje 
mlajših in starejših literarno-kulturnih ustvarjalcev, ter slavnostno podelitvijo 
priznanj. Poleg tega smo na festivalu prisostvovali s številnimi strokovnimi, kul-
turnimi programskimi izvedbami ter delavnicami z različnimi medgeneracijskimi 
izraznimi vsebinami in oblikami.

Naša prizadevnost in učinkovitost sta se odražali tudi v sodelovanju s šte-
vilnimi strokovnimi in družbenimi ustanovami, zlasti na pedagoškem področju. 
Vključevali smo se povsod, kjer smo našli svoj interesni prostor, ali pa tam, kjer 
so potrebovali naše znanje in pomoč.

Res bi še lahko naštevali, a naj naše odražajoče sobivanje v širšem družbenem 
okolju potrdijo zaključne misli. Tudi to leto smo prehodili, se vzpenjali in prišli 
na vrh, kjer smo se razgledovali po vsem, kar smo pustili za seboj. Ta pogled je za 
naše društvo obetaven – marsikaj zgrajenega pomeni temeljno podporo za naprej. 
Skupaj smo gradili in tako naj bi tudi nadaljevali, zavedajoč se, da je naše društvo 
kot zveza povezano z mnogo členi. Znani rek namreč še kako drži: »Zveza je veriga, 
ki je močna toliko, kolikor je močan njen najšibkejši člen.« (Hindujska modrost)                                                                                    

              
Poročilo je pripravila: 

Vida Bogataj, 
predsednica DUPDS



118 SODOBNA PEDAGOGIKA 2/2015 Damijan Štefanc

Slovensko društvo učiteljev nemškega jezika (SDUNJ)

Šolsko in državno tekmovanje

9. januarja 2014 je na srednjih šolah po Sloveniji potekalo šolsko tekmovanje 
iz znanja nemščine za druge in tretje letnike srednjih šol. Tekmovanje so izvedli 
in naloge vrednotili učitelji nemščine na sodelujočih srednjih šolah.

12. februarja 2014 je na Škofijski gimnaziji Antona Martina Slomška v 
Mariboru pod vodstvom mag. Milanke Sobočan potekalo državno tekmovanje, na 
katero je bilo povabljenih 185 najboljših dijakov na šolskem tekmovanju iz vseh 
šestih tekmovalnih kategorij. Naloge državnega tekmovanja iz znanja nemščine 
je pregledala in ocenjevala državna tekmovalna komisija SDUNJ pod vodstvom 
Sabine Mulej.

12. maja 2015 je na Prvi gimnaziji Maribor potekala podelitev zlatih priznanj 
ter knjižnih in drugih nagrad (štiri enomesečna bivanja v Nemčiji in osem enote-
denskih bivanj v Neumarktu na avstrijskem Štajerskem).

Letna mednarodna konferenca SDUNJ

21. novembra 2014 je v Hotelu Evropa v Celju potekala mednarodna konferenca 
z naslovom Funktionale Grammatik und Mehrsprachigkeit im DaF-Unterricht/
Funkcionalna slovnica in večjezičnost pri pouku nemščine kot tujega jezika. Izr. prof. 
dr. Alja Lipavic Oštir je v plenarnem predavanju predstavila položaj pragmatične 
in funkcionalne slovnice v kontekstu večjezičnosti, mag. Liljana Kač pa je osvetlila 
perspektive nemščine kot tujega jezika v okviru slovenske jezikovne politike. Nekaj 
članic društva je predstavilo primere dobre prakse, nato pa je Ralf Klötzke v prvi 
delavnici z udeleženci razpravljal o združljivosti komunikativne kompetence s 
problemi slovnice. V drugi delavnici so Stanka Emeršič, Tatjana Lubej, doc. dr. 
Saša Jazbec in doc. dr. Brigita Kacjan prikazale načine vključevanja večjezičnosti 
učencev v pouk nemščine. Nato so dve zanimivi delavnici izvedli še predstavniki 
dveh založb. Po kratkem odmoru je potekala še redna letna skupščina Slovenskega 
društva učiteljev nemškega jezika. 

Sodelovanje z institucijami

SDUNJ že vrsto let sodeluje in se povezuje z različnimi institucijami v Sloveniji. 
To prakso smo nadaljevali tudi v letu 2014. Člani in vodstvo društva smo sodelovali 
pri organizaciji in izvajanju več prireditev Zavoda Republike Slovenije za šolstvo, 
posebej aktivno pa smo sodelovali pri konferenci za ohranitev obveznega drugega 
tujega jezika v Ljubljani. Redna srečanja smo imeli tudi z Goethejevim inštitutom 
v Ljubljani in njegovim vodstvom. Na teh srečanjih so potekali izmenjava mnenj 
ter pogovori o aktivnem sodelovanju na raznih prireditvah. Izpostaviti je treba tudi 
plodno sodelovanje društva SDUNJ z nemškim in avstrijskim veleposlaništvom.

Tako kot vsa leta doslej je SDUNJ tudi v letu 2014 sodeloval in se povezoval 
z drugimi društvi učiteljev nemščine zunaj Slovenije. Rezultati tega sodelovanja 
so med drugim vidni tudi v objavi naših članov v reviji MOSAIK, tj. skupni reviji 
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učiteljev nemščine jugovzhodne Evrope. 
Na nadnacionalni ravni je tudi v tem letu potekalo redno sodelovanje z 

mednarodno zvezo IDV (svetovna zveza učiteljev nemščine), ki je SDUNJ redno 
obveščala o dogodkih in pripravah na naslednjo mednarodno konferenco učiteljev 
nemščine, ki bo leta 2017 v Fribourgu, v Švici. 

SDUNJ je tako kot vsa druga društva v letu 2014 organiziral več sestankov v 
ožji vodstveni skupini, ki so bili namenjeni raznim finančnim in administrativnim 
zadevam. 

Izdana je bila tudi jubilejna revija SDUNJ Schaurein, ki so jo dobili vsi člani 
društva. 

Načrtovani dogodki za leto 2015

Tudi v letu 2015 je bilo načrtovanih nekaj stalnih nalog SDUNJ: 
 – šolsko in državno tekmovanje v znanju nemščine za druge in tretje letnike 

srednjih šol v januarju in februarju 2015,

 – letna konferenca SDUNJ na temo Kultur- und Landeskunde im DaF-Un-
terricht/Kulturo- in deželoznanstvo pri pouku nemščine v novembru 2015,

 – redna številka revije Schaurein za leto 2015,

 – sodelovanje z raznimi domačimi, tujimi in mednarodnimi institucijami itd. 

Poročilo je pripravila: 
dr. Brigita Kacjan, 

predsednica SDUNJ

Društvo študentov andragogike in pedagogike 

Društvo študentov andragogike in pedagogike (DŠAP) je v letu 2014/15 po-
novno aktivno delovalo in ustvarjalo številne raznolike projekte, ki so namenjeni 
študentom pedagogike in andragogike, ki si želijo svoje študijsko znanje poglobiti 
tudi zunaj predavalnic, in seveda vsem, ki jih to področje zanima. Glavno poslan-
stvo društva je graditi socialne mreže med študenti, profesorji in tudi širše ter 
širiti znanja in pridobivali dodatne izkušnje na pedagoško-andragoškem področju.

Zato smo v študijskem letu 2014/15 organizirali številne vsebinsko bogate in 
precej raznolike projekte. 

Da bi študentje dobili čim boljši vpogled v raznolikost dela na pedagoško-an-
dragoškem področju ter spoznali institucije, v katerih so ti profili zaposleni, smo 
organizirali dva ogleda institucij, in sicer v decembru obisk Vrtca Montessori, v 
maju pa obisk Mladinskega doma Malči Beličeve. 

Na področju spoznavanja pomembnih strokovnjakov na pedagoško-andrago-
škem področju smo organizirali pogovorni večer s prof. dr. Zdenkom Medvešem. 

Organizirali smo še filmski večer s strokovno diskusijo, na katerem smo si 
ogledali dokumentarni film Hočem živeti, pri diskusiji pa sta se nam kot gosta 
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pridružila še režiser filma in profesorica dr. Sabina Jelenc Krašovec. V aprilu smo 
organizirali še literarni večer, na katerem smo gostili Sebastijana Horvata, ki nam 
je predstavil svojo knjigo z naslovom Ljubezen ali dandanašnja farsa. 

Na Gimnaziji Ledina smo organizirali in izvedli projekt Učenje učenja, v 
okviru katerega smo za dijake prvih letnikov pripravili delavnice na temo učenje 
učenja, ki so jih obiskovali v okviru obveznih izbirnih vsebin. 

V prvi polovici leta smo v sodelovanju s tutorji organizirali spoznavno srečanje 
za vse bruce, v decembru pa v sodelovanju z Oddelkom za romanske jezike in knji-
ževnosti ustvarjalne delavnice ter tutorsko čajanko s tradicionalnim dobrodelnim 
bazarjem, s katerim smo zbrali denar za pomoč eni od družin v socialni stiski. 

Izvedli smo tudi dve enodnevni strokovni ekskurziji. V novembru smo obiskali 
Pomurje, kjer smo si ogledali Hišo sadežev družbe, Dvojezično osnovno šolo II 
Lendava in vzgojni dom v Veržeju. V decembru smo se odpravili v Salzburg, kjer 
smo obiskali institucijo Volkshochschule Salzburg, ki pod svojo streho združuje 
različne programe izobraževanja odraslih. Za tem smo se odpravili proti muzeju 
Haus der Natur, kjer predvsem šolskim skupinam omogočajo zanimiva vodstva, 
s katerimi otrokom približajo svet narave in tehnike. V maju smo izvedli tudi 
večdnevno strokovno ekskurzijo na Poljsko.

Tudi v prihodnjem študijskem letu si v društvu želimo, da bi bili še naprej 
tako aktivni in da bi imeli čim več volje in zanosa za to, da bi še naprej ustvarjali 
dobre projekte, ki bodo zanimivi za študente in pri katerih bi se nam z veseljem 
pridružilo čim več študentov. Želimo si ohraniti tiste projekte, ki so se doslej 
izkazali kot uspešni, ter z novimi idejami in motivacijo ustvariti nove. Točnejši 
program delovanja društva v prihodnjem študijskem letu pa bomo oblikovali na 
naslednjem delovno-motivacijskem srečanju aktivnih članov, ki bo predvidoma 
potekal prvi konec tedna v oktobru. 

Poročilo je pripravila: 
Nataša Makovšek,
predsednica DŠAP

Društvo učiteljev tehničnega pouka Gorenjske 

Društvo učiteljev tehničnega pouka Gorenjske (DUTPG) je bilo ustanovljeno 
na pobudo učiteljev tehničnega pouka, in sicer pred 46 leti v Kranju. Ves ta čas 
združuje učitelje tehničnega pouka in učitelje tehničnih dejavnosti na osnovnih šolah 
in šolah s prilagojenim programom po vsej Gorenjski. Društvo spremlja, preučuje 
in izpopolnjuje vsebino, delovne oblike in metode svojega dela ter v sodelovanju 
z drugimi družbenimi dejavniki skrbi za množičen razvoj in širjenje dejavnosti 
tehnične kulture pri vseh starostnih stopnjah prebivalstva na območju svojega 
delovanja. S posebno pozornostjo skrbi za razvijanje tehničnih in proizvodnih dejav-
nosti med mladino vse od predšolske starostne stopnje dalje ter si v sodelovanju z 
izobraževalnimi in drugimi vzgojnimi dejavniki zlasti z razvijanjem raznovrstnega 
zunajšolskega vključevanja mladih prizadeva za ustvarjanje možnosti za njihovo 
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množično udejstvovanje v dejavnostih tehnične kulture. V okviru izobraževanja ob 
delu in za delo razvija tehnično-vzgojne in izobraževalne dejavnosti, ki prispevajo k 
večji delovni sposobnosti in produktivnosti delavcev v proizvodnji v raznih panogah 
gospodarstva. Spodbuja inventivnost, racionalizatorstvo, konstruktorstvo, tehnično 
ustvarjalnost in raziskovalno dejavnost. Obenem pospešuje ljubiteljske dejavnosti 
na različnih področjih tehnike, spodbuja založniško dejavnost za področje tehnične 
kulture ter druge oblike popularizacije znanosti in tehnike v skladu s predpisi, 
ki urejajo to področje. Poleg tega skrbi za izboljšanje materialnih, kadrovskih in 
drugih pogojev za delovanje članstva, prispeva k razvijanju tehničnih športov in 
rekreativnih dejavnosti ter sodeluje v skupnih prizadevanjih, da s tehnično vzgojo 
prebivalstva in z uporabo sodobnih znanstvenih in tehničnih dosežkov prispeva k 
varovanju človekovega okolja. Število učiteljev niha – zlasti po uvedbi devetletke. 
Večina jih poučuje dva predmeta in se manj angažira na področju tehničnih 
predmetov, ker je težava z materialno opremo na šolah, ki je predpogoj, da lahko 
predmet normalno izvajajo, a je omenjena oprema draga in jo je tudi težko vzdr-
ževati. Zato si prizadevamo za standardizacijo opreme na osnovnih šolah. Obenem 
potekajo še nekatere aktivnosti, ki se jih udeležujejo učitelji tehnične vzgoje – to 
so tekmovanja in prav tu so aktivnosti društva najintenzivnejše. 

Tako smo v preteklem letu organizirali naslednje dejavnosti: 
Društvo učiteljev tehničnega pouka je v preteklem letu v aprilu organiziralo 

regijsko tekmovanje v konstruktorstvu in tehnologijah obdelav za Gorenjsko. 
Na razpisu Mestne občine Kranj smo pridobili ustrezna sredstva, da smo lahko 
organizirali to tekmovanje, ki je potekalo po določilih Zveze organizacij za teh-
nično kulturo Slovenije (ZOTKS) Ljubljana. Tekmovanje je bilo 11. aprila 2014 na 
Osnovni šoli Franceta Prešerna v Kranju. Udeležilo se ga je 13 šol in en vrtec iz 
gorenjske regije (Osnovna šola Davorina Jenka Cerklje, Osnovna šola dr. Janeza 
Mencingerja Bohinjska Bistrica, Osnovna šola Gorje, Osnovna šola Mitje Valjavca 
Preddvor, Osnovna šola Poljane, Osnovna šola Komenda - Moste, Osnovna šola 
Orehek, Osnovna šola Naklo, Osnovna šola Šenčur, Osnovna šola prof. dr. Josipa 
Plemlja, Osnovna šola F. S. Finžgarja Lesce, Osnovna šola Škofja Loka - Mesto, 
Osnovna šola Franceta Prešerna Kranj, podružnica Kranj, Vrtec Kokrica). Tek-
movalo je 126 tekmovalcev v 11 različnih panogah. Rezultati so objavljeni na 
spletni strani društva. 

11 članov in 28 učencev iz gorenjskih šol se je 17. maja 2014 udeležilo držav-
nega tekmovanja na Pedagoški fakulteti v Mariboru. Rezultati so objavljeni na 
spletni strani ZOTKS.

5. novembra smo organizirali strokovno ekskurzijo društva v tovarno Pipistrel 
v Ajdovščini, ki se je je udeležilo 18 članov.

20. novembra smo z Zvezo društev za tehnično kulturo (ZDTK) Kranj izvedli 
odprto tekmovanje z elastoplovi. Tekmovale so osnovne šole iz Kranja in osnovna 
šola iz Cerkelj. Tekmovanje je potekalo na Osnovni šoli Franceta Prešerna Kranj. 
Člani sodelujejo v aktivnostih Zveze društev pedagoških delavcev Slovenije, Zveze 
organizacij za tehnično kulturo Slovenije in Zveze društev za tehnično kulturo Kranj. 
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Načrt dela Društva učiteljev tehničnega pouka Gorenjske

V letu 2015 bomo poleg ustaljenih aktivnosti izvedeli še vsaj dve ekskurziji 
društva. Načrtujemo ogled letalskega simulatorja na letališču Brnik in podjetja 
Digisoft v Trbovljah.

Obenem potekajo še nekatere druge aktivnosti, ki se jih učitelji tehnične vzgoje 
udeležujejo – to so tekmovanja in prav tu so aktivnosti društva najintenzivnejše.

Društvo učiteljev tehničnega pouka je v aprilu organiziralo regijsko tek-
movanje v konstruktorstvu in tehnologijah obdelav za Gorenjsko. Tekmovanje 
je potekalo po določilih ZOTKS Ljubljana, izvedeno pa je bilo 10. aprila 2015 na 
Osnovni šoli Franceta Prešerna v Kranju. Pričakovali smo še več udeležencev 
kot preteklo leto, razpis pa je bil objavljen na spletni strani društva http://www2.
arnes.si/~ljzpds8/dutp/.

28 učencev iz gorenjskih šol se je 16. maja 2015 udeležilo državnega tekmovanja 
na Pedagoški fakulteti v Ljubljani. Rezultati so objavljeni na spletni strani ZOTKS. 

V novembru bomo z ZDTK Kranj izvedli odprto tekmovanje z elastoplovi. 
Tekmovale bodo predvsem osnovne šole iz Kranja, vabljene pa so tudi vse preo-
stale šole. Tekmovanje bo predvidoma na Osnovni šoli Franceta Prešerna Kranj. 

Skupaj s TC Kranj, OpenLabom Kranj Fakultete za elektrotehniko Univerze 
v Ljubljani in ZDTK Kranj načrtujemo dejavnosti z Mestno občino Kranj, da 
spodbudimo tamkajšnjo tehnično dejavnost. Tako bomo izvedli niz aktivnosti in 
sestankov, cilj pa je organizacija seminarjev za učitelje in podelitev nagrad naj-
boljšim učencem iz Mestne občine Kranj za dosežke na naravoslovnih in tehničnih 
področjih.

Člani sodelujejo v aktivnostih Zveze društev pedagoških delavcev Slovenije, 
Zveze organizacij za tehnično kulturo Slovenije in Zveze društev za tehnično 
kulturo Kranj. 

Poročilo je pripravil: 
Aleš Žitnik,

predsednik DUTPG 

Društvo vzgojiteljev dijaških domov Slovenije 

Društvo vzgojiteljev dijaških domov Slovenije (DVDDS) ima sedež na Vidov-
danski cesti 7 v Ljubljani in je edino stanovsko in strokovno združenje vzgojiteljev 
dijaških domov. Njegova naloga je, da preučuje, razvija in bogati teorijo ter prakso 
vzgojnega dela v dijaških domovih. Trenutno ima 91 članov.

Društvo je ves čas aktivno ter uspešno skrbi za razvoj stroke. 
Izvršni odbor društva se je trikrat redno sestal ter trikrat zasedal na dopisni 

seji. Obravnaval je tekoče zadeve, izvajanje programa in finančno poslovanje društva.
V marcu smo izvedli strokovno predavanje Sanje Rozman z naslovom Vzgoja 

otrok, ki bodo odporni na zasvojenost. Predavanja se je udeležilo 47 slušateljev. 
Zaradi obravnave predloga za pridobitev statusa društva, ki deluje v javnem in-
teresu, smo na dan strokovnega predavanja izpeljali izredno skupščino, na kateri 
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smo predlog podprli. Na Ministrstvu za izobraževanje, znanost in šport smo pozneje 
podali vlogo za pridobitev statusa, ki pa je bila zavrnjena. 

V juniju smo organizirali in izvedli dvodnevno 44. strokovno srečanje vzgojite-
ljev dijaških domov v Kranju, na katerem je bilo 41 udeležencev. Na srečanju smo 
izpeljali redno letno skupščino, potrdili finančno poročilo za leto 2013 ter sprejeli 
stalen Poslovnik skupščine. Podelili smo tudi eno priznanje. V sodelovanju s šta-
jersko regijo smo začeli priprave na 45. strokovno srečanje vzgojiteljev Slovenije.

Začeli smo tudi organizacijo 5. mednarodnega kongresa dijaških domov, 
ki je bil 26. in 27. marca 2015 v Ljubljani. Pripravili smo razpis ter oblikovali 
organizacijski odbor kongresa, ki se je sestajal skladno z aktivnostmi ter izvajal 
potrebne naloge. 

Kot pobudnik smo začeli oblikovati regijske aktive, ki naj bi nadomestili 
srečanja aktivov po regijah, ki so se izvajala v preteklosti. Ob podpori Skupnosti 
dijaških domov Slovenije (SDDS) smo zasnovali potek ter vsebino aktivov ter o 
tem obvestili ter spodbudili dijaške domove oziroma vzgojitelje tako v Sloveniji 
kot tudi v zamejstvu. 

Udeležili smo se rednih sej in skupščine Zveze društev pedagoških delavcev 
Slovenije ter Skupnosti dijaških domov Slovenije.

Program dela DVDDS za leto 2015

V letu 2015 so bile naše poglavitne naloge izpeljava V. mednarodnega kongresa 
(26. in 27. marec 2015, Ljubljana) ter junijskega strokovnega srečanja vzgojiteljev 
dijaških domov, ki je bil tokrat v Rušah. 

Po uvodnih pripravah bomo aktivno pristopili k izvedbi regijskih aktivov. 
Aktivno se bomo odzivali na aktualne dogodke v zvezi z dijaškimi domovi ter 

še naprej sodelovali s SDDS in ZDPDS ter preostalimi akterji našega šolskega 
prostora. 

Poročilo je pripravila: 
Tina Vrčon,

predsednica DVDDS

Društvo svetovalnih delavcev Slovenije 

Konec junija 2014 sem od Klare Urbanc Kopušar prevzela mandat vodenja 
društva. Urejala sem uradne postopke za prepis zastopnika društva in pregledo-
vala finance.

Obveščanje članov je potekalo predvsem po spletni strani, medtem ko imamo 
še vedno težave z razpošiljanjem obvestil po brezplačni domeni na gmailu.

Pomemben del delovanja sta bila sodelovanje s Sindikatom vzgoje in izobra-
ževanja ter vzpostavitev delovanja sekcije šolske svetovalne službe. 

Seje in sestanki, strokovna srečanja in strokovna ekskurzija: v letu 2014 (od 
prevzema dalje) je bila ena seja društva, preostale pa so potekale korespondenčno, 
tako da so člani izvršilnega odbora korespondenčno urejali tekoče zadeve.
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Članice izvršnega odbora ocenjujejo, da je delo prek korespondenčnih sej 
hitro, učinkovito in najcenejše za društvo.

Društvo je v letu 2014 delovalo brez zapletov. Aktivnosti so bile usmerjene 
predvsem v pridobivanje novih članov, plačevanje članarin, oblikovanje sekcije 
znotraj SVIZ ter obveščanje članov o novostih. 

Na tem mestu izpostavljamo tudi, da bomo morali tudi v prihodnje v društvu 
delovno energijo usmerjati v potrebe članstva, njegovo širjenje in urejanje statusa 
svetovalne službe v zakonodaji.

Poročilo pripravila: 
mag. Mateja Verdinek Žigon,

predsednica DŠSDS

Pedagoško društvo Idrija

V preteklem letu, ki je obenem enajsto leto ponovnega delovanja našega 
društva, smo izvedli naslednje dejavnosti:

1. Ravnatelji vseh osnovnih šol v občini so organizirali predavanje za vse peda-
goške delavce. Člani društva smo se odločili, da se pridružimo temu dogodku, 
po katerem bi vse navzoče povabili k razmisleku o pomenu in vlogi društva 
ter spodbudili k vključitvi vanj. Predavanje je bilo v sredo, 12. marca 2014, 
predavala pa je dr. Sanja Rozman, in sicer na temo soodvisnosti in odvisnosti 
odnosov.

2. Ob deseti obletnici ponovne oživitve delovanja Pedagoškega društva Idrija 
smo pripravili priložnostno razstavo likovnih del nekaterih članov društva 
ter drugih aktivnih ali upokojenih likovnih pedagogov in pedagoških delavcev, 
ki so svoja dela pripravljeni deliti tudi z drugimi. Odprtje razstave je bilo v 
torek, 8. aprila, ob 18. uri v galeriji Črni orel, za glasbo pa so poskrbele članice 
godalnega kvarteta pod mentorstvom Petre Jurič. Razstava je bila na ogled 
od srede, 9. aprila 2014, do petka, 11. aprila 2014, in sicer vsak dan od 10.00 
do 12.00 in od 16.00 do 18.00.

3. Letni občni zbor društva je potekal v prostorih galerije Črni orel v torek, 8. 
aprila 2014, po odprtju razstave.

4. Sledila je udeležba (dve članici) na seji izvršnega odbora in redni skupščini 
Zveze društev pedagoških delavcev Slovenije v Ljubljani v torek, 17. junija 2014, 
na kateri je predsednica društva Nataša Felc poročala o delu v letu 2013 in 
načrtih za naprej, naša članica Vasilija Podobnik Kobal pa je podala poročilo 
nadzornega odbora ZDPDS.

5. Sodelovali smo v štirih dopisnih sejah ZDPDS: 

 – 20. februar 2014: glasovanje glede predloga kandidatk, dr. Mojce Kovač 
Šebart in dr. Ljubice Marjanovič Umek, za članici Strokovnega sveta 
Republike Slovenije za splošno izobraževanje;
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 – 3. marec 2014: soglašanje, da je ZDPDS sopodpisnica gradiva z naslovom 
Memorandum o predlogu Zakona o visokem šolstvu (v nadaljevanju: Memo-
randum), ki so ga pripravili zastopniki interesov študentov in zaposlenih 
v visokem šolstvu (sindikati in študentske organizacije). Pri nastajanju 
in usklajevanju besedila Memoranduma so sodelovali tudi člani ZDPDS; 

 – 16. oktober 2014: podpora Gimnaziji Franca Miklošiča v Ljutomeru pri 
prizadevanju za ustanovitev umetniške gimnazije dramsko-gledališke 
smeri, pri čemer so tudi ZDPDS prosili za izjavo podpore; 

 – 21. november 2014: soglašanje, da je bila dr. Klara Skubic Ermenc potrjena 
v uredniški odbor revije Sodobna pedagogika.

6. V soboto, 11. oktobra 2014, smo šli na izlet v Brda. Obiskali smo grad Dobrovo, 
Gradnikovo Medano in srednjeveško vas Šmartno. 

7. Sledilo je prednovoletno srečanje vseh članov Pedagoškega društva Idrija in 
drugih pedagoških delavcev vzgojno-izobraževalnih ustanov v občini s pou-
darkom, da bi v sproščenem vzdušju bolj začutili medsebojno pripadnost ter 
pomen skupnega druženja. Srečali smo se v torek, 9. decembra 2014, v Go-
stišču Barbara. Srečanje sta z igranjem na violini obogatili članici godalnega 
kvarteta pod mentorstvom Petre Jurič.

8. Upravni odbor društva se je v letu sestal štirikrat. Občasno je bil vabljen tudi 
nadzorni odbor.

9. Delo je potekalo v skladu s sprejetimi smernicami in letnim načrtom društva.

10. Ob koncu leta je bilo v društvu 92 članov.

Program dela Pedagoškega društva Idrija v letu 2015

V pedagoškem društvu se bomo še naprej trudili za:

1. nadaljnje spremljanje in obravnavo pomembnih pedagoških vprašanj, zavze-
manje stališč, iskanje rešitev, podajanje predlogov;

2. delovanje strokovnih aktivov (izmenjava mnenj in izkušenj) za vsa predmetna 
področja, še posebno tista, kjer iz različnih razlogov doslej do srečanj še ni 
prišlo. Člani aktiva slovenistov smo se odločili, da bomo imeli aktiv vsako 
drugo leto. Načrtujemo ga v letošnjem novembru;

3. večer pogovora oziroma poezije ali predavanje, npr. potopisno predavanje o 
zanimivih doživetjih naših članov. Dobrodošel je predlog za kakšno potopisno 
predavanje;

4. Popoldne po … – izlet po delčku Slovenije;

4. prednovoletno srečanje vseh članov Pedagoškega društva Idrija; 

5. sodelovanje z Zvezo društev pedagoških delavcev Slovenije in drugimi društvi, 
šolami;

6. izvedba delavnic.
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Za vsako dejavnost je zadolžen kateri od članov, ki potem išče možnosti za 
izvedbo.

Idej je še veliko, realizirali pa jih bomo po svojih zmožnostih in glede na 
interese članov.

Poročilo je pripravila: 
Nataša Hvala, 

predsednica

Slovensko društvo pedagogov 

Slovensko društvo pedagogov (SDP) je v letu 2014 nadaljevalo ustaljeni način 
delovanja, med konkretnimi nalogami pa velja omeniti naslednje:

Člani društva smo aktivno sodelovali pri snovanju revije Sodobna pedagogika.
Skupaj z Zvezo društev pedagoških delavcev Slovenije smo marca 2014 podprli 

Memorandum o predlogu Zakona o visokem šolstvu, ki so ga pripravili zastopniki 
interesov študentov in zaposlenih v visokem šolstvu. 

Jeseni 2014 smo s predsedstvom Zveze društev pedagoških delavcev Slovenije 
začeli pripravljati strokovni posvet o vzgojnem delovanju vrtcev in šol, ki je bil 
zelo uspešno realiziran aprila 2015. 

Člani društva smo sodelovali na številnih znanstvenih in strokovnih srečanjih 
doma in v tujini.

Za letošnje leto smo skupaj z Oddelkom za pedagogiko Filozofske fakultete 
Univerze v Mariboru začeli pripravljati mednarodni znanstveni simpozij Študij 
pedagogike med tradicijo in izzivi prihodnosti v centralni in jugovzhodni Evropi, 
ki bo potekal v Mariboru od 22. do 24. oktobra 2015.

Poročilo pripravil: 
dr. Robi Kroflič,

 predsednik SDP


